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Tisztelt Elnök Asszony!

„Van-e jövője az Egyesült Európában Laskodnak?" címmel a Házszabály 91 . § alapján
kérdést kívánok benyújtani Medgyessy Péter Miniszterelnök úr részére . A kérdésre a
választ írásban kérem .

Tisztelt Miniszterelnök úr!

Laskod község Szabolcs-Szatmár-Bereg megyében, a Közép-Nyírségben, Nyíregyházától
mintegy 45 kilométernyire északkeletre, a 41-es főúttól pedig körülbelül 10 kilométerre
Baktalórántháza felé található . A település lakosainak száma jelenleg 1127 fő . Laskod maga
ugyan zsákfalu, vasútállomással sem rendelkezik, de környéke sűrűn lakott .

Az alapvető problémát az jelenti a község életében, hogy a 21 . század Magyarországának
azon néhány utolsó, szerencsétlen sorsú települése közé tartozik, amelyek nem képesek a
modern technikai vívmányok által biztosított telekommunikációs lehetőségek szinte egyikével
sem élni. Az pedig egyenesen megdöbbentő, hogy Laskodon a 20 . század folyamán
bevezetett, és napjainkban már kissé talán meghaladottnak is tekintett vezetékes telefon-
használat sem lehetséges .

Laskod községnek a távközlési eszközök révén történő összeköttetése az ország egyes
régióival, sőt mi több, a szomszédos falvakkal is csak nehézkesen, vagy egyáltalán nem
biztosított. Arról nem is beszélve, hogy napjaink Magyarországán az emberek számára az élet
már teljességgel elképzelhetetlen a környező országokkal, Európa, illetve a világ bármely
térségével megvalósítható - az internet segítségével történő, folyamatos és intenzív -
kapcsolattartás lehetősége nélkül .

Laskod esetében azonban sajnálatos módon az a helyzet áll fenn, hogy a három magyar
mobilszolgáltató (Westel, Pannon GSM, Vodafone) egyike sem képes teljes lefedettséget
biztosítani a község területén, emiatt a lakóházakból nem lehet telefonálni, mobiltelefonon
hívásokat kezdeményezni és fogadni. Ráadásul a falu nem rendelkezik analóg Matáv vonallal
sem, a vezetékes telefonálást GSM szolgáltatás segítségével próbálják megoldani . Ennek
folyományaként sajnos faxüzenetek küldésére és fogadására sincs mód, hiszen a GSM
szolgáltatás keretében erre technikailag nincs lehetőség .
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A legközelebbi település Laskodtól 4 kilométer távolságban található, így a legkézenfekvőbb
megoldás az lenne, ha onnan vezethetnék át az elengedhetetlenül szükséges Matáv kábelt,
melynek hiánya mindezidáig valósággal megbénította a falu életét, csírájában fojtotta el a
fejlesztési elképzelések mindegyikét .

Tekintettel arra, hogy egyelőre nincs Laskodon Matáv kábel, az internetezés is lehetetlen,
emiatt pedig a falu nem pályázhat a Teleház program keretében, hiszen annak conditio sine
qua non-ja az ISDN léte . Történik mindez annak ellenére, hogy a Teleház létesítéséhez
szükséges helyiség a településen biztosított, és a kellő mértékű önerő is rendelkezésre áll .

A felsorolt okok következtében pedig Laskod községben új munkahelyek teremtésére sincs
remény, hiszen a gazdasági társaságok, vállalkozások ilyen feltételek mellett - valljuk be,
tulajdonképpen érthető módon - nem látják értelmét a beruházások kezdeményezésének . Így
a faluban lakó fiatalok kénytelenek a közeli nagyobb városokba települni, hiszen
megélhetésük ilyen körülmények mellett nem biztosítható, így fennáll annak a veszélye, hogy
Laskod idővel elnéptelenedik .

A településen élő roma kisebbség is halmozottan hátrányos helyzetbe került, hiszen nekik
sincs lehetőségük a felsorolt - ma már szinte minden magyarországi településen létező, és
magától értetődő természetességgel biztosított - szolgáltatások igénybevételére .

Kérdezem mindezek figyelembevételével a T. Miniszterelnök Urat, hogy a Kormánynak
szándékában áll-e a hátrányos helyzetű kistérségek távközlési infrastruktúrájának - a korábbi
ígéreteknek és a programjában meghirdetetteknek megfelelő - fejlesztése, valamint hogy
rendelkezésre állnak-e a költségvetésben a kapcsolódó beruházásokhoz szükséges források . A
Kormány korábban ugyanis ígéretet tett arra, hogy különös súlyt fektet majd a kistelepülések
távközlési rendszerének kiépítésére, valamint elhangzott az is, hogy a beruházások
ösztönzéséhez feltétlenül szükséges távközlési hálózat korszerűsítését elvégzik .

Engedje meg T . Miniszterelnök Úr, hogy a fenti témakörrel kapcsolatban egyúttal további
kérdéseket intézzek, úgy mint : - Támogatja-e a Kormány az ország talán legelmaradottabb
távközlési infrastruktúrájával rendelkező Szabolcs-Szatmár-Bereg megyei kistérségek
fejlesztését, illetve - Miként képzeli el a T . Miniszterelnök úr az érintett kistérség
felemelkedését infrastrukturális fejlesztések nélkül, és vajon számíthatnak-e a
választókerületemhez tartozó polgárok arra, hogy a Kormány betartja a nekik tett korábbi
ígéreteit?

Mielőbbi válaszát várva, maradok

Kelt Budapesten, 2003 . szeptember 8 . napján
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